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      Annotation

    
        
          An increase in the aircraft flights intensity leads to the need to improve the efficiency of the airfield radio equipment functioning. One of the ways to improve the accuracy of navigation equipment is to reduce the instrumental error. The article analyzes the methods of checking the instrumental error of the ADF. Is shown that the so-called "electric rotation" of the antenna system (AS) head used in the radio direction finders ADF-80K, ADF-80, ADF-85, "Platan", DF-2000 for checking the instrumental error leads to incorrect results. The authors employed the linearity property of the Fourier transform in the simulation to prove the incorrectness of the method for determining the ADF instrumental error with the “electric rotation” of the AS head. The simulation results showed that in the ADF operating in the quasi-Doppler mode, the failure of the vibrators located along the bearing line to the radio source does not lead to the appearance of bearing error, while the failure of the vibrators located orthogonally to the bearing line can result in a bearing error reaching 3.750. The simulation results confirmed that unlike the ADF that use the AS head "electric rotation", the ADF with mechanical rotation show reliable results of the instrumental error measurement. The paper proposes a new method for checking the instrumental bearing errors using the values of the AS phase non-identities which ensures the reliability of the measurement results.
        

        
          Увеличение интенсивности полетов воздушных судов приводит к необходимости повышения эффективности функционирования аэродромного радиотехнического оборудования. Одним из путей повышения точности навигационного оборудования является уменьшение инструментальной погрешности. В статье проведен анализ методик проверки инструментальной погрешности АРП. Показано, что используемое в радиопеленгаторах АРП-80К, АРП-80, АРП-85, "Платан", DF-2000 для проверки инструментальной погрешности, так называемое "электрическое вращение" головки антенной системы (АС), приводит к получению не соответствующих действительности результатов. При моделировании, для доказательства некорректности методики определения инструментальной погрешности АРП, с "электрическим вращением" головки антенной системы использовано свойство линейности преобразования Фурье. Результаты моделирования показали, что в АРП, работающем в квазидоплеровском режиме, выход из строя вибраторов, расположенных вдоль линии пеленга на источник радиоизлучения, не приводит к появлению ошибки пеленгования, а выход из строя вибраторов, расположенных ортогонально к линии пеленга, приводит к появлению ошибки пеленгования, которая может достигать 3,750. Результаты моделирования подтвердили, что в отличие от АРП, использующих "электрическое вращение" головки АС, в АРП, использующих механическое вращение, результаты замеров инструментальной погрешности являются достоверными. Предложена новая методика проверки инструментальной погрешности пеленгования с использованием значений фазовых неидентичностей АС, обеспечивающая достоверность результатов измерений.
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